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Класс 8
УМК Английский в фокусе, под ред. Афанасьевой О.В., Дули Д, Михеевой И.В., 2012
Уровень обучения базовый
Тема урока Школа
Общее количество часов, отведенное на изучение темы «Образование» (Школьное образование, школьная жизнь, изучаемые предметы и отношение к ним. /Средства массовой информации и коммуникации) 12
Место урока в системе уроков по теме 3-й урок модуля 8 (урок формирования речевых умений)
Цели урока: Ознакомление учащихся с новой лексикой по теме “Образование” и организация тренировки по оперированию данной лексикой на уровне предложения и связного монологического высказывания.
Практическая развитие иноязычных коммуникативных умений в рамках предложенной темы;

Образовательная расширение кругозора учащихся за счет получения новых знаний по теме;

Развивающая совершенствование коммуникативных умений построения высказываний различных типов: просьба о совете и совет;

Воспитательная совершенствование умений внимательно слушать собеседника, вежливо реагировать на просьбы и вопросы собеседника, вступать в общение. 

Задачи урока

Организовать практику иноязычного речевого общения на основе совместной деятельности обучаемых;

Учить оперировать в процессе общения активной лексикой в соответствии с коммуникативной задачей.

Планируемые результаты

Ззнать значения лексических единиц, связанных с изученной тематикой. 

Ууметь вести диалог-обсуждение по теме «Образование. Подготовка к экзаменам»

Техническое обеспечение урока: учебник SPOTLIGHT 8 (Student’s book), рабочая тетрадь (Workbook), компьютер, проектор, карточки с заданиями.

Дополнительное методическое и дидактическое обеспечение урока https://www.youtube.com/watch?v=-Xrs09kihwk - песня School Subjects Song | What's Your Favorite Subject
Содержание урока

1. Начало урока. Организационный момент (Введение в атмосферу иноязычного общения)

2. Введение в тему урока. Целеполагание (Активизация учащихся, создание  мотивации к дальнейшей  работе на уроке)

3. Речевая разминка (Развитие умений классификации лексических единиц и их использования в предлагaемом речевом образце)

4. Этап развития умений монологической речи. (Развитие умения строить связное монологическое высказывание и делать краткие сообщения с опорой на планв рамках изучаемой темы)

5. Этап актуализации лексического материала (Развитие лексических умений и употребление новых лексических единиц в тренировочных упражнениях)

6. Этап обобщения  (Подготовка к выполнению домашнего задания)

- объяснение домашнего задания

- ответы на возможные вопросы учащихся

7. Завершение урока, подведение итогов - рефлексия учащихся

- подведение итогов урока

- рефлексия учащихся

-оценивание учеников

Ход урока:

1. Начало урока. Организационный момент (Введение в атмосферу иноязычного общения)

Good morning!  I’m glad to see you!

2. Введение в тему урока. Целеполагание (Активизация учащихся, создание  мотивации к дальнейшей  работе на уроке)

T: I’d like to begin our lesson today with a song so you could understand the topic of the lesson.

(прослушивание песни “School subjects” (Аудиоприложение)

T: Where are we today?

S: We’re at school..

T: What will we do on the lesson?

S: We’ll talk about school, school subjects and exams.  

3. Речевая разминка 
а) Развитие умений классификации лексических единиц и их использования в предлагaемом речевом образце
T: School is the place where you learn a lot of things on different lessons. Work in groups.
Group 1

Name in threes as many school subjects as possible to complete the word map SUBJECTS 1 you are fond of, 2 you are good at, 3 you would like to spend more time on
Answer Key: Biology, Chemistry, English, Maths, French, German, History, Music…
Учащиеся заполняют в тройках словарные карты, прикрепляют на доску и озвучивают записанные слова в предложениях

1 I’m fond of Social Studies, …

2 I’m good at PE, …
3 I would like to spend more time on Maths and Physics, …

T: You’ve finished the phrases in the task with nouns but you could also use the Ving forms at the end.

1 I’m fond of learning Social Studies, …

2 I’m good at practising PE, …
3 I would like to spend more time on studying Maths and Physics, …

Group  2

Work in pairs. Pair 1 makes a list of subjects students study at primary school, Pair 2 – at secondary school. Compare yor lists and find out

How do the lists differ? 

What subjects seem to be the most/least interesting, difficult, exciting?
4. Этап развития умений монологической речи.
Подготовка аргументации и тренировка задания 3 формата Устной части ГИА 9 в парах. Контроль выполнения заданий в виде устного ответа одного учащегося из каждой пары классу.

Индивидуальное задание для пары слабых учащихся (Приложение 2). Put the senteces in the logical order to make up a story:
I always do homework for my Biology lessons. Last year I went to Science Nature Museum in Moscow. I would like to study Biology after school. My favourite subject is Biology. Also I try to read  encyclopedias and watch TV programmes about nature. 

Работа в парах закрытого типа по вербальным и невербальным опорам. 
T: Look at the pictures related to school in exercise 1 on page 108 and describe them in pairs 1- Biology lesson, 2- IT lesson, 3 -PE lesson using the key phrases (Приложение 2):

1- Biology lesson 

have an experiment

see the smallest creature clearly

do a lab

2- IT lesson

prepare a project

find information

print pictures

use colour printer

3 -PE lesson

play a game

score a goal

win the match

S1: I’m fond of Biology. I think I’m good at having experiments. Certainly I would like to spend more time on doing my homework. 
Ss 2, 3.

Задание на карточке для пары продвинутых учащихся в формате задания 3 Устной части ГИА по английскому языку (Приложение 2)
T: Describe lessons illustrated in the pictures 1-3 ex. 1, p.108 according to the plan
who prefers this school subject;

what activities are usually done on lessons;
what you like like\dislike about this subject.
You will speak for not more than 2 minutes (10- 12). You have to talk continuously.

S4: Many people are interested in nature. They prefer to learn amazing facts about animals, birds, insects. Such pupils are usually fond of Biology lessons at school. As for my Biology lessons we always do something new and interesting. We often read articles from encyclopedia, use the microscope to watch the smallest creatures, do experiments with plants. On the one hand I like to understand the world I live in and also biology is useful for medical professions. On the other there are so many difficult terms to memorise. Besides, you have to study a lot of tables and do boring labs .

T; You should start your talk with some introduction and finish with conclusion. Use the clues to make your talk more logical:

I’m going to tell you about …. \ I’d like to have a talk on …..

To sum up…. \ Finally …| In conclusion I can say…

S4: I’d like to have a talk on my favourite subject. To sum up Biology is full of useful things.

Этап актуализации лексического материала 

a. (Развитие лексических умений и употребление новых лексических единиц в тренировочных упражнениях)

T: Read the definitions of words. Use the words to complete sentences. You should fill in the gaps in pairs

Ss (читают составленные предложения) 1 report card 3 degree 2 timetable 4 certificate 

Индивидуальное задание для  продвинутых учащихся (Приложение 3) Put the words given in a jumbled order to make up sentences with the new nouns. 
got \ last\ she \ certificate \ year \ her \ school.

got \ Peter \ a \ degree \ has \ university?

always \  report cards \ afraid \ I \ school \ of \ am. 

can \ my \ remember \ not \ timetable \ I.

b. (Дифференциация значения синонимов и тренировка в их употреблении) 

T: Do you know the difference between two nouns “exam” and “test”? 

Ss: We have exams at the end of a school year. There are tests each day on didderent lessons. \ Exams are more serious and difficult.

T: Fill in  each gap in ex. 4 on p. 108 with the proper word.

Ss (читают составленные предложения) 1 test 3 exam 5 exam 2 test 4 test 6 exam

5.Этап обобщения  (Подготовка к выполнению домашнего задания)

T: Now it’s time to sum up everything we’ve learned and done on the lesson. 

Ss: We’ve learned new words about school.

T: Continue talking about your school. Next lesson you are going to give a talk about your school homework. You will have to start in 1.5 minutes and speak for not more than 2 minutes  (10-12 sentences).
Remember to say:
what your favourite subject is, and why;
what activities are usually done on lessons;

what subject you usually start doing your homework with, and why.
Don’t forget to make an introduction and conclusion.
6. Завершение урока, подведение итогов.

- подведение итогов урока

T: I wish you studied well and what’s more important enjoyed it. 

- рефлексия учащихся
It’s time to finish our lesson. How do you feel? Raise up the hands those who have positive \ negative emotions. Could you explain why? You can use the clues on the board.

На доске:

	I feel \ am \ 

	+
	-

	pleased, satisfied, proud, encouraged, challenged, eager, energetic, hopeful 
	sad, tired\exhausted, ashamed,guilty,  bored, depressed, critical, disapointed

	because I’ve…


-оценивание учеников

T: (называет и аргументирует оценки за урок) Thank you for the lesson.
